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متن پرسش

باسلام. استاد گرانقدر خداوند انشاءاالله روز به روز بر توفیقات شما بیفزاید و در دنیا و آخرت روسفید

کند. استاد من خودم از ارادتمندان به رهبر معظم انقلاب هستم، اما یک پرسش دارم و اینکه چرا

ایشان در برخی سفرهاشان دستشان را دراز میکردند تا مردم یکی یکی ببوسند؟و حتی برای خانمها

پارچه ایی روی دستشان می انداختند تا خانمها هم بتوانند دست ایشان را ببوسند؟استاد ایا این کار از

جانب رهبری درست است؟من حتی افراد مذهبی و ولایتی را دیده امکه به این فعل رهبری ایراد می

گیرند و گذشته از این ما احادیثی در مذمت دست بوسی داریم، استاد آیا امام علی هم دستشان را می

گرفتند تا مردم یکی یکی ببوسند؟موید و منصور باشید.

متن پاسخ

باسمه تعالی؛ علیک السلام: دستبوسی پادشاهان و صاحبان قدرت و ثروت چیز مذمومی است ولی با

بوسیدن حرم ائمه«علیهمالسلام» یا دست آنها یک نحوه ارتباط قدسی با روح آنها برقرار میکنیم. در

خبر داریم که ابوحنیفه خدمت امام صادق«علیهالسلام» رسید و دید حضرت عصایی به دست گرفتهاند،

عرض کرد هنوز سن شما آنقدر نشده که نیازمند به عصا باشید. حضرت فرمودند من زودتر از معمول

پیر شدهام و این عصای پیامبر«صلیااللهعلیهوآله» است که در دست دارم. ابوحنیفه شروع کرد آن عصا

را بوسیدن. حضرت آستین خود را بالا زدند و فرمودند این دست را ببوس که از گوشت و پوست پیامبر

است. در مورد بوسیدن دست مقام معظم رهبری، و طلب خیرکردن از این امر یک تقاضایی است که

افراد دارند و ایشان نمیتوانند بخل بورزند. شما هم اگر جای آنهایی بودید که از آن طریق منور به

اُنسی روحانی میشدید در این امر سبقت میگرفتید. موفق باشید


